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Jaarverslag 2019 Rekenkamercommissie IJsselstein 

Inleiding 
De rekenkamercommissie IJsselstein doet onderzoek naar de doeltreffendheid, de doelmatigheid en de 
rechtmatigheid van het gevoerde gemeentelijk beleid. De onderzoeksresultaten, conclusies en 
aanbevelingen worden aan de gemeenteraad gerapporteerd ter ondersteuning van de kaderstellende 
en controlerende rol. 
 
In de Gemeentewet is bepaald dat de rekenkamercommissie elk jaar voor 1 april een verslag opstelt 
van haar werkzaamheden over het voorafgaande jaar. Met dit verslag verantwoordt de 
rekenkamercommissie van de gemeente IJsselstein haar werkzaamheden in 2019. Dit verslag is op 
grond van artikel 185 vijfde lid Gemeentewet, openbaar.  
 
Daarnaast blikt de rekenkamercommissie vooruit naar de werkzaamheden die zij in 2020 gaat uitvoeren 
om de raad van IJsselstein te ondersteunen in zijn kaderstellende en controlerende rol. 
 

Samenstelling en werkwijze Rekenkamercommissie 
 
De rekenkamercommissie bestaat uit drie personen: een voorzitter en twee leden. In 2019 bestond de 
rekenkamercommissie uit de volgende leden: 

§ Rob Paulussen (voorzitter sinds 1 september 2018) 
§ Rick Hagelstein (lid sinds 1 juli 2018) 
§ Tijmen Siermann (lid sinds 1 januari 2019) 

 
De rekenkamercommissie wordt vanaf 2020 ondersteund door een secretaris / onderzoeker die 
secretariële werkzaamheden verricht en samen met de leden onderzoek kan uitvoeren. De werkwijze 
van de commissie is vast gelegd in een in 2019 opgesteld onderzoeksprotocol.  

Verantwoording werkzaamheden in 2019 
In 2019 hebben vier onderzoeken gelopen, waarvan er twee in 2019 zijn afgerond. Op elk van de 
onderzoeken wordt hieronder kort ingegaan.   
 
Onderzoek functioneren en presteren Reinigingsdienst Midden-Nederland (RMN)  
Samen met rekenkamercommissies van de gemeenten Baarn, Bunnik, Nieuwegein en Soest, deed de 
rekenkamercommissie IJsselstein onderzoek naar het functioneren en presteren van de 
Gemeenschappelijke Regeling RMN. In het onderzoek stond de vraag centraal wat de gemeenten van 
RMN vragen en of RMN deze verwachting waar maakt. De rekenkamercommissie kwam met het 
onderzoek tot de volgende kernboodschap: 
 

§ Als het gaat om de uitvoerende taken functioneert RMN goed;  
§ Landelijke en regionale beleidsdoelstellingen op het gebied van huishoudelijk afval zijn op dit 

moment ver buiten bereik. De oorzaak hiervan ligt niet bij RMN, maar bij de gemeenten zelf; 
§ Duidelijk is dat de komende jaren nog veel (ingrijpende en complexe) maatregelen moeten 

worden genomen om de beleidsdoelstelling te halen. Hieruit vloeit de noodzaak voort om bij 
RMN en/of de gemeenten meer expertise en beleidscapaciteit te realiseren. 

 
Op basis van de conclusies uit het onderzoek formuleerde de rekenkamercommissie de volgende 
aanbevelingen: 

§ Maak over en weer de verwachtingen expliciet; 
§ Maak als gemeenten een keuze in wat RMN moet worden: uitvoerder met een beetje 

kennisfunctie of naast uitvoeren ook een stevig accent op de kennisfunctie met de ruimte (en 
ook de opdracht) om als centraal punt van de gemeenten versnelling en vernieuwing aan te 
jagen; 

§ Pas de DVO aan en kies voor een meer zakelijke benadering van RMN; 
§ Maak haast met het opstellen van een nieuw regionaal afvalbeleidsplan cq 

grondstoffenbeleidsplan; 
§ Stel een zwerfafval- en reinigingsplan op; 
§ Vergroot de implementatiekracht van de gemeenten; 



§ Ontwikkel een dashboard voor afval- en reinigingsprestaties; 
§ Bespaar kosten door verdere harmonisatie; 

o Een belangrijk aandachtspunt is de noodzaak van meer expertise en beleidscapaciteit. 
De rekenkamercommissie IJsselstein deed het college van B&W in IJsselstein op dat 
punt nog de volgende aanvullende aanbeveling: 

§ Maak voor de gemeenteraad de voor- en nadelen inzichtelijk tussen het onderbrengen van meer 
expertise / beleidscapaciteit bij de RMN of het onderbrengen van meer expertise / 
beleidscapaciteit bij de gemeente IJsselstein zelf, zodat de raad daarmee in staat wordt gesteld 
een bewuste politiek-bestuurlijke afweging te maken. 

 
Reactie college en raad 
Het college heeft aangegeven zich te kunnen vinden in de bevindingen en conclusies en heeft de 
aanbevelingen omarmd. De raad heeft ingestemd met een raadvoorstel waarin is voorgesteld de 
conclusies en de aanbevelingen van de rekenkamercommissie over het onderzoek naar de prestaties 
en performance van de RMN over te onderschrijven en over te nemen. Tevens besloot de raad de 
aanvullende aanbeveling van de rekenkamercommissie IJsselstein over te nemen en het college 
opdracht te geven deze aanbeveling uit te voeren.   
 
Onderzoek Subsidiebeleid 
In 2008 deed de rekenkamercommissie ook al eens onderzoek naar de doelmatigheid van het 
subsidiebeleid en subsidieproces in IJsselstein en de kaderstellende rol van de gemeenteraad hierin. 
Mede op voorstel van een aantal raadsfracties was dit een goed moment om te kijken hoe op dit moment 
uitvoering gegeven wordt aan het subsidiebeleid. Het onderzoek moest inzicht geven in hoe het 
subsidiebeleid van de gemeente IJsselstein bijdraagt aan het realiseren van gemeentelijke 
beleidsdoelstellingen en welke mogelijkheden er zijn om de (financiële) sturing en controle te 
verbeteren. 
 
Belangrijkste bevindingen 
De hoofdconclusie is dat IJsselstein een inzichtelijk subsidiestelsel heeft dat een bijdrage levert aan het 
realiseren van gemeentelijke beleidsdoelstellingen. De mate waarin subsidies bijdragen aan 
beleidsdoelstellingen hangt samen met het beleidsterrein en de hoogte van de subsidie. De 
verantwoording van subsidies vindt in IJsselstein hoofdzakelijk plaats via de financiële lijn.  
Het meten van prestaties en outcome in relatie tot de gemeentelijke subsidie vindt niet of nauwelijks 
plaats. In algemene zin geldt dat de mate waarin de gesubsidieerde activiteiten bijdragen aan het 
realiseren van maatschappelijke doelen niet altijd duidelijk is.  
De gesubsidieerde organisaties waarmee gesprekken zijn gevoerd geven aan dat zij over het algemeen 
tevreden te zijn over het gemeentelijke subsidieproces, inclusief de verantwoording en het contact met 
de gemeente. De verbeterpunten die zij aandragen gaan over de doelformulering, een vast 
contactpersonen bij de gemeente en enkele administratieve vereisten. 
 
Aanbevelingen 
Aanbevelingen aan het college en aan de raad: 

§ Herijk de nota subsidiebeleid en de beleidsregels sport en kunst & cultuur. Overweeg om 
beleidsregels op te stellen voor subsidies in het sociaal domein. 

§ Zorg bij de toekenning van een subsidie voor een zo goed mogelijke onderbouwing voor de 
relatie tussen de gesubsidieerde activiteit, de daaruit volgende prestatie en het beoogde 
maatschappelijke effect. Het SMART-formuleren van de doelen is een hulpmiddel om te komen 
tot deze onderbouwing. 

 
Aanbeveling aan het college: 

§ Zorg voor voldoende inhoudelijke kennis van het sociaal domein bij de ambtelijke organisatie 
om goed invulling te kunnen blijven geven aan het opdrachtgeverschap richting Pulse. 

§ Maak een expliciete afweging tussen subsidie of inkoop voor door de gemeente gewenste (en 
nu mogelijk gesubsidieerde) activiteiten, bijvoorbeeld op basis van een concreet 
afwegingskader. 

§ Evalueer het subsidiebeleid periodiek (bijvoorbeeld vijfjaarlijks) en verifieer daarbij het nut en 
de noodzaak van subsidies. 

 
Aanbeveling aan de raad: 

§ Geef invulling aan de inhoudelijk controlerende rol. Benut de geëigende momenten in de P&C-
cyclus om periodiek de doelen en de behaalde resultaten van de belangrijkste gesubsidieerde 
activiteiten te bespreken. Benut daarnaast de bovengenoemde periodieke evaluaties. 

 



Reactie college en raad 
Het college heeft aangegeven zich op hoofdlijnen te kunnen vinden in de bevindingen en conclusies en 
de aanbevelingen over te nemen. De raad heeft in december ingestemd met een raadvoorstel waarin 
is voorgesteld de conclusies en de aanbevelingen van de rekenkamercommissie over het onderzoek 
Subsidiebeleid IJsselstein over te nemen, de aanbevelingen door het college te laten implementeren en 
de raad over de voortgang te informeren. 
	
Onderzoek Wijkgericht Werken 
De Rekenkamercommissie is in 2019 gestart met een onderzoek naar het wijkgericht werken van de 
gemeente IJsselstein. Het onderzoek moet inzicht geven in hoe het wijkgericht werken van de gemeente 
IJsselstein bijdraagt aan het realiseren van gemeentelijke beleidsdoelstellingen: leefbare wijken en een 
grotere betrokkenheid van inwoners.  
 
In de eerste fase van het onderzoek lag de focus op de ervaringen van inwoners, waarbij in 
groepsgesprekken en wijkwandelingen ervaringen zijn opgehaald. In het tweede deel van het onderzoek 
zijn deze ervaringen gespiegeld aan de professionals binnen het wijkgericht werken. Aan de hand van 
een normenkader zal de rekenkamercommissie hiermee antwoord geven op de vraag hoe het 
wijkgericht werken is opgezet, welke visie hier achter zit, hoe de samenwerking in de praktijk verloopt, 
welke budgetten hiermee gepaard gaan en wat de uiteindelijke effecten zijn. Uiteindelijk worden 
aanbevelingen gedaan om de effectiviteit en de toekomstbestendigheid van wijkgericht werken te 
behouden en/of vergroten. De resultaten worden in het eerste kwartaal van 2020 gepresenteerd aan de 
raad. 
 
Quickscan Toegankelijkheid 
De Rekenkamercommissie heeft in 2019 deelgenomen aan een breed, landelijk onderzoek van 
rekenkamers, georganiseerd door de koepelorganisatie NVRR. De rekenkamercommissie draagt graag 
bij aan landelijk benchmarkonderzoek. Het thema was toegankelijkheid, dat de belangstelling van de 
raad heeft. Sinds de ratificatie van het VN-verdrag voor de Rechten van Personen met een handicap 
(juli 2016) moeten gemeenten vastleggen hoe zij werken aan een samenleving waarin iedereen gelijke 
kansen heeft, bijvoorbeeld in de Jeugdwet, WMO en Participatiewet. Het onderzoek werd georganiseerd 
vanuit de NVRR en bestond uit een quickscan van de beleidsstukken in het sociaal domein om te 
toetsen of en hoe er uitvoering wordt gegeven aan het verdrag. Uit het opgeleverde rapport bleek dat 
de gemeente IJsselstein – net als de meerderheid van de deelnemende gemeenten – zich bevindt in 
de verkennende fase voor inclusiebeleid, waarmee er geen diepgaande analyse mogelijk is. Wel is in 
2019 een proces rond inclusiebeleid in gang gezet. Mede vanwege de interesse vanuit de raad plaatst 
de rekenkamercommissie het onderwerp dan ook op de groslijst voor mogelijk toekomstig onderzoek.    
 
 
Onderzoek Kwaliteit Raadsvoorstellen 
De rekenkamercommissie is in december 2019 gestart met een onderzoek naar de kwaliteit van 
raadsvoorstellen. Hiermee wil de commissie een beeld krijgen hoe de raadsvoorstellen zijn opgebouwd 
en in hoeverre een raadslid daarmee invulling kan geven aan de kaderstellende en controlerende taak. 
Het onderzoek heeft als doel om naast inzicht in de huidige stand van zaken ook met een aantal 
praktische aanbevelingen te komen over hoe de kwaliteit wellicht te verbeteren is.  
De aanpak bestaat uit het bestuderen van een aantal belangrijke raadsvoorstellen van de afgelopen 
jaren en het afnemen van een enquête onder raadsleden om ook te zien hoe de raad zelf tegen de 
kwaliteit van de voorstellen aankijkt. De rekenkamercommissie voert dit onderzoek in eigen beheer uit.  
 
Overige activiteiten 
	
Professionaliseringsvoorstel inclusief bijbehorende verordening	
De sinds januari 2019 nieuw samengestelde rekenkamercommissie (RKC) heeft samen met de 
begeleidingscommissie (subcommissie vanuit het presidium) stilgestaan bij de werkwijzen, routines en 
gebruiken tussen RKC, college, griffie, en organisatie. Daarnaast heeft de RKC, eveneens op 
hoofdlijnen, geïnventariseerd welke ambities en verwachtingen er leven bij begeleidingscommissie en 
gemeenteraad, en de leden van de RKC zelf: wat is er nodig om als RKC voldoende continuïteit en 
kwaliteit te bereiken om de raad met gedegen onderzoek te ondersteunen bij haar kaderstellende en 
controlerende taken? Tot slot heeft de RKC ook een aantal punten uit de aanstaande Wet versterking 
decentrale rekenkamers betrokken in de ontwikkeling van het ‘voorstel professionalisering 
rekenkamercommissie’. Met dit voorstel probeert de rekenkamercommissie meer variëteit in 



onderwerpen en typen onderzoek te krijgen, in het onderzoek de IJsselsteinse situatie meer centraal 
stellen, het budget van de rekenkamercommissie op doelmatige wijze aan te wenden, de 
onafhankelijke positie van de rekenkamercommissie te waarborgen en samenwerking met andere 
rekenkamers te vergroten. Dit voorstel is 27 maart vastgesteld in de raad. Hieruit voortvloeiend is ook 
de verordening van de rekenkamercommissie gemeente IJsselstein aangepast. 
	
Herzien onderzoeksprotocol	
Om de kwaliteit en onafhankelijkheid van het onderzoek door de rekenkamercommissie (RKC) te 
waarborgen heeft de RKC een onderzoeksprotocol ontwikkeld. In oktober 2019 heeft de 
rekenkamercommissie met instemming van de raad het nieuwe onderzoeksprotocol vastgesteld. Dit 
handzame document geeft richting aan de eigen leden, de ambtelijke organisatie en eventuele 
onderzoeksbureau’s die de rekenkamercommissie ondersteunen. Hierin staat onder meer duidelijk 
uitgewerkt hoe de rekenkamercommissie de onderzoeksagenda bepaalt, welke voorwaarden zij aan 
onderzoeksbureau’s stellen bij uitbesteding van onderzoek en hoe het vierogenprincipe vorm krijgt bij 
intern uitgevoerd onderzoek. Ook is er aandacht voor vernieuwende vormen van de 
wederhoorprocedure. Mocht u geïnteresseerd zijn in de wijze waarop de RKC onderzoek doet of laat 
doen, dan bevelen wij lezing van dit document van harte aan! 
	
Bijeenkomst met raadsleden 
In juni 2019 heeft de rekenkamercommissie een plenair gesprek met de afvaardigingen van de 
verschillende raadsfracties gevoerd, waarbij deels informatie werd opgehaald in het kader van het 
onderzoek naar wijkgericht werken, en deels vooruit werd gekeken naar mogelijke 
onderzoeksonderwerpen in 2020.  
 
Monitoren	
De leden van de rekenkamercommissie volgen de ontwikkelingen in het lokale beleid en de lokale 
bestuurlijke organisatie, onder meer via twitter. 
 
Afstemmingsoverleg met de Begeleidingscommissie 
De rekenkamercommissie heeft in 2019 drie keer overleg gevoerd met de subcommissie vanuit het 
presidium die is aangesteld als begeleidingscommissie voor de rekenkamercommissie. Deze 
gesprekken gingen onder andere over de professionaliseringsslag, de ondersteuning van de 
rekenkamer en de geplande en de lopende onderzoeken.  
 
Publiciteit  
Op de internetpagina van de gemeente IJsselstein is aangegeven wat de werkzaamheden van de 
rekenkamercommissie zijn en hoe de rekenkamercommissie bereikbaar is. Ook heeft de 
rekenkamercommissie een Twitteraccount: @rkcijsselstein 

Bijeenkomsten en begeleiding en participatie in onderzoek  
In 2019 is de rekenkamercommissie 11 keer fysiek bijeengekomen voor reguliere vergaderingen. 
Daarnaast is de rekenkamercommissie nog bijeengekomen naar aanleiding van de bovengenoemde 
activiteiten (commissie- en raadsvergaderingen, gesprekken met fracties, gesprekken met 
onderzoeksbureaus op een (externe) locatie, selectiegesprekken ten behoeve van de secretaris, etc.). 
Tot slot is het noemenswaardig dat de lid-rapporteurs vanuit de rekenkamercommissie doorlopend 
actief zijn in de regie op en de sturing van de uit te voeren onderzoeken. Dit door onder meer deel te 
nemen aan onderzoeksactiviteiten zoals interviews, observaties et cetera. 
  



Financiële verantwoording 2019 
 Lasten Baten Resultaat 
Budget 2019  € 51.936  
Eenmalig doorgeschoven budget onderzoek 2018  € 13.862  
    
Onderzoekskosten € 35.819 

 
  

Onderzoek RMN  € 6.563  
 

 

Onderzoek subsidies  € 6.500  
 

 

Onderzoek kwaliteit raadsvoorstellen 
€ 5.419 

 
  

Onderzoek wijkgericht werken (fase 1 en 2) 
 

€ 17.338  
 

 

Vergoedingen  
(vergoedingen aan de leden en de secretaris/onderzoeker) 
 

€ 15.832 
 

  

Overige kosten 
(o.m. NVRR-lidmaatschap, catering, abonnement  onderzoekstool 
Surverymonkey) 
 

€ 1.234 
 

  

Totaal € 52.885 € 65.798 € 12.913 
 
 
Toelichting 
 
Algemeen 
Het budget dat voor 2019 is vastgesteld voor de rekenkamercommissie bedroeg € 51.936, --. Naast dit 
budget voor 2019 was een deel van het onderzoeksbudget dat voor 2018 was begroot doorgeschoven 
naar 2019. Dit bedroeg een bedrag van in totaal € 13.682, --. De totale onderzoekskosten voor 2019 
bedroegen € 35.819, -- zoals blijkt uit bovenstaande tabel. Het bedrag dat aan vergoedingen is 
uitgekeerd bedroeg € 15.832, -- en de overige kosten hadden een omvang van € 1234,-- euro. Dit 
betekent dat op het totaalbedrag van € 65.789, -- een bedrag van € 12.913 niet besteed is. Het 
onderzoek ‘kwaliteit van raadsvoorstellen’ dat in 2019 is gestart, zal in 2020 worden afgerond. Om die 
reden zal van het in 2019 resterende bedrag van € 12.913,-- een bedrag van € 5.419,-- worden 
meegenomen naar het budget van 2020. Dit betekent de werkzaamheden van de 
rekenkamercommissie binnen het begrote bedrag zijn uitgevoerd.  
 
 
Onderzoekskosten 
Dit betreft de kosten voor de onderzoeksuitvoering door externe partijen (Royal Haskoning-DHV, 
Twijnstra & Gudde en Unravelling) en de kosten voor de door de rekenkamercommissie gemaakte 
onderzoeksuren. 
 
Vergoedingen 
Dit betreft de vergoeding van de leden van de rekenkamercommissie en de vergoeding aan de 
secretaris/onderzoeker, inclusief reiskostenvergoedingen. Deze vergoedingen worden betaald via de 
salarisadministratie van de gemeente dan wel op factuurbasis. 
 
Overige kosten 
Dit betreft de contributie voor het lidmaatschap van de NVRR (Nederlandse Vereniging voor 
Rekenkamers en Rekenkamercommissies). Voor wat betreft de overige kosten zijn er kosten gemaakt 
voor consumpties ten behoeve van de rekenkamercommissievergaderingen.  
 



Jaarplan 2020 Rekenkamercommissie IJsselstein 
 

Onderzoeksonderwerpen 2020	
Vanuit 2019 lopen de onderzoeken naar wijkgericht werken en de kwaliteit van raadsvoorstellen in 2020 
door. Daarnaast zal er in 2020 aandacht zijn voor de volgende onderzoeksonderwerpen: 

Klachtbehandeling 
Adequate klachtbehandeling en onderzoek naar dit onderwerp is om meerdere redenen van belang. De 
meest in het oog springende redenen zijn vanzelfsprekend het grondwettelijke recht van inwoners en 
de wettelijke verplichting van gemeenten om inwoners de gelegenheid te bieden zich te verweren tegen 
een vermeende onjuiste bejegening door medewerkers. Daarnaast is er het belang voor de ambtelijke 
organisatie om (steeds terugkerende) informatie die voortvloeit uit de behandeling van klachten te 
benutten voor het optimaliseren van haar dienstverlening (leren). Ten slotte kan een goede en voor 
burgers toegankelijke klachtenbehandeling ook de gemeenteraad helpen. Omdat zij zich door een 
goede klachtbehandeling in de organisatie minder bezig hoeven te houden met individuele klachten van 
inwoners en zich meer op beleid en kaders kunnen richten.  
Klachtbehandeling vervult al met al een belangrijke schakel in de kwaliteit van het bestuur en de kwaliteit 
van de dienstverlening aan inwoners. De RKC acht het dan ook van belang hier met een onderzoek 
nadrukkelijk bij stil te staan. De afronding van dit onderzoek is gepland in de tweede helft van 2020.  

Regiegemeente 
De rekenkamercommissie IJsselstein heeft in haar vergadering besloten in 2020 te overwegen een 
onderzoek te starten naar het functioneren van IJsselstein als regiegemeente. Aanleiding hiervoor is 
dat in de laatste drie rekenkameronderzoeken het functioneren van de gemeente IJsselstein als 
regiegemeente aan de orde komt. Daarnaast heeft ook de raad aangegeven interesse te hebben in een 
dergelijk onderzoek. Het is niet de eerste keer dat de keuze voor regiegemeente object van onderzoek 
is. In 2013 heeft de RKC een onderzoek uitgevoerd naar de kaderstellende rol van de gemeenteraad in 
relatie tot intergemeentelijke samenwerking. De aanleiding voor het onderzoek toen, was onder meer 
het realiseren van belangrijke decentralisatie van een groot aantal opgaven via intergemeentelijke 
samenwerking en het toegroeien naar een regiegemeente. Bij de onlangs uitgevoerde onderzoeken van 
de RKC naar het subsidiebeleid en het Wijkgericht Werken blijkt dat een scherpe vraagstelling aan een 
extern onderzoeksbureau van grote waarde is. Om daartoe te komen, is enige inzicht in de 
beschikbaarheid van documentatie over overwegingen en discussiepunten m.b.t. de keuze en 
uitwerking van het begrip regiegemeente van belang. Daarom heeft de rekenkamercommissie besloten 
om eerst een kort verkennend onderzoek uit te voeren naar keuze voor regiegemeente en de 
overwegingen die hieraan ten grondslag liggen. Deze wordt uitgevoerd in het eerste kwartaal van 2020, 
waarna een definitieve besluit over een mogelijk verdiepend onderzoek wordt genomen. 

Quickscan naar meldingen in de openbare ruimte 
Inwoners of bedrijven kunnen bij de gemeente een melding doen over iets dat niet in orde is in de 
openbare ruimte. Zoals een kapotte lantaarnpaal, rondslingerend afval of personen die overlast 
veroorzaken. De manier van melden verschilt. Afhankelijk van de gemeente kan dit per telefoon, 
website of een app. Gemeenten ontvangen jaarlijks zo’n drie miljoen meldingen (website VNG). In het 
doe mee onderzoek van 2020 kijkt de Nederlandse Vereniging van Rekenkamers en 
Rekenkamercommissie (NVRR) naar de afhandeling van meldingen. De focus komt waarschijnlijk bij 
meldingen van defect straatmeubilair te liggen, maar wordt pas later definitief bekend. Op dat moment 
maakt de rekenkamercommissie IJsselstein een inschatting of het opportuun is deel te nemen aan dit 
benchmarkonderzoek dat door de NVRR voor meerdere rekenkamercommissie wordt uitgevoerd.  
 

Organisatie Rekenkamercommissie  
Ook in 2020 zullen de leden van de rekenkamercommissie maandelijks met elkaar overleggen. 
Daarnaast zal twee keer per jaar een voortgangsgesprek gevoerd worden met de 
begeleidingscommissie, een subcommissie uit het Presidium.  

Communicatie met de raad 
In 2020 zal de rekenkamercommissie op verschillende momenten de raad schriftelijk op de hoogte 
houden van de voortgang van de lopende onderzoeken. Daarnaast zal naar behoefte bij de afronding 
van de onderzoeken in de raadscommissies een presentatie gehouden worden. 



Planning en raming kosten 2020 
We werken met een voorlopige planning om de onderzoeken gespreid naar de raad te brengen. Hierin 
is de rekenkamercommissie afhankelijk van de voortgang in de onderzoeken en het ambtelijk en 
bestuurlijk wederhoor. De kostenraming is een inschatting op basis van de kennis bij het schrijven van 
het jaarplan, maar kan nog afwijken op basis van de vooronderzoeken die worden gedaan. Aan de hand 
van deze vooronderzoeken wordt gekozen voor een focus en bijbehorende aanpak. 
 

Begroting 2020 
 Lasten Baten Resultaat 
Budget 2020   € 59.000  
Eenmalig doorgeschoven budget 
onderzoek 2019 

 € 5.419  

    
Onderzoekskosten  € 38.210	   
Kwaliteit van raadsvoorstellen € 8.210   
Klachtbehandeling  € 15.000   
Regiegemeente1 € 15.000   
    
Vergoedingen  
 

€ 22.698 
 

  

Overige kosten 
(o.m. NVRR-lidmaatschap, catering,, 
abonnement  onderzoekstool 
Surverymonkey, onvoorzien) 

€ 3.511 
 

  

Totaal € 64.419 € 64.419 € 0 
 

 
Algemeen 
Voor 2020 bedraagt totaal begroting van de rekencommissie € 59.000, --. Dit bedrag is in lijn met het 
voorstel professionalisering dat in 2019 door de raad is aangenomen. Met de griffie is afgesproken dat 
er vanuit de griffie een dekkingsvoorstel gedaan wordt voor 2020.  
 
 
Onderzoekskosten 
Dit betreft de kosten voor de uitvoering de lopende en geplande onderzoeken. De onderzoeken 
‘Kwaliteit van raadsvoorstellen’ en ‘Klachtbehandeling’ zullen door de rekenkamercommissie in eigen 
beheer worden uitgevoerd. Voor het voorgenomen onderzoek naar de ‘regiegemeente’ wordt gedacht 
aan een extern onderzoeksbureau.  
 
 
Vergoedingen 
Dit betreft de vergoeding van de leden van de rekenkamercommissie en de vergoeding aan de 
secretaris/onderzoeker, inclusief reiskostenvergoedingen.  
 
 
Overige kosten 
Dit betreft de contributie voor het lidmaatschap van de NVRR (Nederlandse Vereniging voor 
Rekenkamers en Rekenkamercommissies), representatiekosten en cateringkosten. Daarnaast is een 
post onvoorzien opgenomen vanwege de beëindiging van de samenwerking met de secretaris-
onderzoeker.  
 
 

	
1 Er vindt een eerst vooronderzoek plaats, voordat de RKC een definitief besluit over dit onderzoek. 	


